

Pastor Note / Nota del Pastor

To live as Blessed...

This eleventh week of Ordinary Time we are following in the liturgy of the daily Mass the section of the Gospel that invites us to live as "Blessed" in this Society, concretely the Word invites us not to be as our Father, good.

The spirit of the liturgy contrasts with so many expressions of violence that exist in us, among us, near and far from us, before them, the only ones who suffer the consequences are the defenseless, before so much violence that makes us ungrateful, rude.

I remember that a few years ago some friends came to propose that I promote an apostolate that in Mexico they call "the white army", as soon as I heard the name I literally ran away from that proposal.

My life was marked by violence, both in the process of gestation of a war that lasted more than a decade, they were times of barbarism, ingratitude, to the extent that it makes me tense to see weapons, olive green uniforms, watch war movies, they make me sick.

There is a famous historian named Flavius Josephus, in his writings he usually narrates the violence exercised in the time of Jesus, some of them are usually mentioned in passing in the gospels, times marked by the shedding of so much blood.

I believe that this is why the proposal made by Jesus had so much weight, to live being Blessed in that Society with so much violence, putting into practice concrete gestures, those that make us kind, that is, not to be rude, ungrateful to others. Fr. Molina

Vivir como Bienaventurados...

Esta semana XI del tiempo ordinario estamos siguiendo en la liturgia de la Misa diaria la Sección del evangelio que nos invita a vivir como "Bienaventurados" en esta Sociedad, concretamente nos invita la Palabra a no ser como es el Padre nuestro, bueno.

El espíritu de la liturgia contrasta con tantas expresiones de violencias existentes en nosotros, entre nosotros, cerca y lejos de nosotros, ante ellas, los únicos que sufren las consecuencias son los indefensos, ante tanta violencia que nos hace ingratitos, groseros.

Recuerdo que hace unos años vinieron unos amigos a proponerme promoviera un apostolado que en México le llaman "la armada blanca", apenas escuché el nombre literalmente salí corriendo de aquella propuesta.

Mi vida estuvo marcada por la violencia, tanto en el proceso de gestación de una Guerra que tuvo más de una década de duración, fueron tiempos de barbarie, ingratitud, hasta el grado que me pone tenso ver armas, uniformes color verde olivo, ver películas de guerras, me enferman.

Hay un historiador famoso llamado Flavio Josefo, en sus escritos suele narrar las violencias ejercidas en tiempos de Jesús, algunas de ellas suelen mencionarse de paso en los evangelios, tiempos marcados por el derrame de tanta sangre.

Creo que por esta razón tuvo tanto peso la propuesta hecha por Jesús, de vivir siendo Bienaventurados en aquella Sociedad con tantas violencias, poniendo en práctica gestos concretos, aquellos que hacen de nosotros ser bondadosos, es decir, no ser groseros, ingratitos con los demás. Fr. Molina